
2015D06521 Beantwoording vraag over overgang teeltverordeningen van 
Productschap Akkerbouw naar het Ministerie van Economische 
Zaken 

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

Den Haag, 24 februari 2015 

Op 3 februari 2015 ontving ik uw verzoek met betrekking tot de door u 
ontvangen brief van de Nederlandse Akkerbouw Vakbond (NAV) d.d. 
24 januari 2015 over de overgang van teeltverordeningen van het 
Productschap Akkerbouw naar mijn ministerie. In antwoord op de door de 
NAV gestelde vragen kan ik u het volgende berichten. 

Bij de overname van taken door de centrale overheid zijn de door de 
bedrijfslichamen gestelde materiële voorschriften opgenomen in 
regelgeving van de centrale overheid. Daarbij heeft ook uitvoering en 
handhaving een plek gekregen. Het uitgangspunt bij de overname van 
taken was dat zoveel mogelijk wordt aangesloten bij het stelsel van de wet 
die de grondslag biedt om de desbetreffende taak over te nemen. Voor 
wat betreft handhaving betekent dit dat de handhavingsinstrumenten 
worden ingezet waarin de desbetreffende wet voorziet. 

Voor wat betreft de teeltverordeningen waar de NAV naar verwijst is de 
Plantenziektenwet de ontvangende wet. Deze wet beschikt over de 
volgende handhavingsinstrumenten: last onder dwangsom, last onder 
bestuursdwang en sancties op basis van de wet op de economische 
delicten. Beschikbare sancties voor economische delicten zijn hechtenis 
van ten hoogste 6 maanden, taakstraf of een geldboete van de vierde 
categorie. Naar verwachting zal in de meeste gevallen, indien er sprake is 
van een overtreding, een boete worden opgelegd. Ook onder het bij het 
Productschap Akkerbouw gebruikte tuchtrecht konden boetes worden 
opgelegd (van de derde categorie). Hoewel het beschikbare boete-
maximum onder de Plantenziektenwet hoger is, betekent dat niet per 
definitie dat er ook hogere boetes of gevangenisstraffen worden 
opgelegd. Het is immers aan de rechter om binnen het geldende 
maximum een passende sanctie vast te stellen. Bovendien zijn de 
hierboven beschreven instrumenten al jaren succesvol ingezet voor 
andere voorschriften in de Plantenziektenwet. 

Ik ben van oordeel dat de huidige set van instrumenten adequate 
handhavingsmogelijkheden biedt, ook voor de voorschriften die voorheen 
waren opgenomen in teeltverordeningen van de productschappen. Om 
die reden zie ik thans geen aanleiding om een systeem van bestuurlijke 
boetes te introduceren in de Plantenziektenwet. Uiteraard blijft effectiviteit 
van de handhaving iets dat ook in de toekomst mijn aandacht zal hebben. 

De Staatssecretaris van Economische Zaken, 
S.A.M. Dijksma
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